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Onderwerp: Verzoek tot schrappen Hondenbelasting uit de programmabegroting 2023-2026 
 
 
Gemeenten worden geacht om, zodra de omstandigheden dat toestaan, de hondenbelasting af te schaffen. 
Inmiddels heeft meer dan de helft van de gemeenten dit ook gedaan. Deze opdracht vloeit voort uit het debat over 
het burgerinitiatief ‘stop de hondenbelasting’ en is in de geest van de kamerbrief van oktober 2021: 
https://open.overheid.nl/repository/ronl-fa79c582-96e3-43e5-892b-82b0170f50d5/1/pdf/kamerbrief-met-reactie-
op-motie-de-kort-over-afschaffing-hondenbelasting.pdf 
 
Onderstaand pleidooi is er voor bedoeld de gemeenteraad bij de begrotingsbehandeling 2023-2026 te bewegen de 
hondenbelasting af te schaffen. De kracht van de argumenten en het feit dat vooruitstrevende buurgemeenten hier 
al gevolg aan hebben gegeven moeten toch voldoende zijn voor een meerderheid in de raad.  
 
De ontwikkeling dat steeds minder gemeenten hondenbelasting heffen komt voort uit de op gemeentelijk niveau 
gemaakte keuzes: 
1. Gemeenten die de hondenbelasting al hebben afgeschaft. Zij deden dit  omdat deze niet meer van deze tijd is, 

de handhaving te complex is, de kosten niet opwegen tegen de inkomsten en/ of dat zij de lasten voor hun 
inwoners (in het bezit van een hond) willen verlichten.  Voorbeelden hiervan zijn Leiden en Leidschendam-
Voorburg. 

2. Gemeenten die de hondenbelasting nog wel heffen. Zij doen dit omdat - gelet op de financiële positie van de 
gemeente - deze inkomstenderving niet opgevangen kan worden en tot een algemene lastenverzwaring zou 
leiden ( bijv. via verhoging ozb). Ook zijn er gemeenten de opbrengst specifiek gebruiken om het hondenbeleid 
te financieren.  

 
Voorschoten valt vooralsnog niet in de eerste categorie, maar klaarblijkelijk ook niet meer in de tweede categorie. 
Immers uit de concept programma begroting 2023 blijkt dat: 
a) er de komende 3 jaar een begrotingsoverschot wordt voorzien van  resp. € 486.000 (2023), € 1.599.000 (2024) € 

1.1565.000 (2025). Het is dus niet zo dat de voor 2023 ingeschatte opbrengst van € 139.000 aan 
hondenbelasting moet gaan dienen om de financiële positie van de gemeente te stutten. Feitelijk zou dit 
betekenen dat deze belasting zou gaan dienen als ordinaire vermogensoverdracht van burgers naar gemeente; 

b) in het coalitieakkoord wordt geen budget geraamd voor zoiets als een hondenbeleidsvisie, laat staan voor 
projecten gericht op het plezier dat inwoners aan hun huisdier beleven. Wat dat betreft kan een voorbeeld 
worden genomen aan Teylingen (Sassenheim, Voorhout en Warmond), onlangs uitgeroepen tot meest 
hondvriendelijke gemeente, terwijl zij geeneens hondenbelasting heffen. Zie 
https://www.houdenvanhonden.nl/globalassets/raadar/2022/ra2022_12.pdf 

 
Het zou op de valreep van het jaar van bestuurskracht getuigen en een mooi gebaar zijn naar de hondeneigenaren 
wanneer met ingang van 2023 de hondenbelasting wordt afgeschaft, mede gezien de bijzondere omstandigheid dat 
de extreme inflatie een grote aanslag doet op hun budget voor hondenvoer en dierenartskosten. Je zou kunnen 
spreken van een win-win situatie daar de uitvoeringskosten (administratie en handhaving) volledig kunnen komen te 
vervallen. Ik vertrouw er op dat de raad het onderwerp behandelt en dat er een meerderheid zal zijn voor 
honorering van dit verzoek. Ik wacht in spanning de uitkomst van uw beraadslagingen af. 

Hoogachtend, 
 


